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Sammanträde torsdagen den 23 maj 2019 klockan 18.30 - 21.05 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8A, 

Johanneshov 

  
 Ledamöter 

Gustav Johansson (M) ordf. 

Rana Nasrindotter (S) vice ordf. 

Erika Wing (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Urban Rybrink (L) 

Ola Gabrielson (MP) 

Christina Peterson (C)  

Oskar Rosén (S) 

Gisela Norrman (S) 

Hassan Jama (V) 

Lena Rydblom (V) 

Tobias Karlsson (SD) 

  

Björn Wredberg (M) 

Frida Eriksson (M) 

Ulrika Strömberg (L) 

Nickie Excellie (MP) 

Elisabet Abelson (C) 

Halahen Zaidane (S) 

Mona Wallsén (SD) 

Lisa Palm (Fi) 

  

 

 

 

Tjänstgörande ersättare 

Kristina Katajikko (M) för Henrik Virro (M)  

 

Ersättare 

Camilla Hane (M) 

Björn Wredberg (M) 

Frida Eriksson (M) 

Ulrika Strömberg (L) 

Nickie Excellie (MP) 

Elisabet Abelson (C) 

Bo Hansson (S) 

Halahen Zaidane (S) 

Simon Pittuco (V), §§ 1-24, 

§§ 26-27 

Lisa Palm (Fi) 

 

  

  

 

 
Tjänstepersoner 

Anders Carstorp, stadsdelsdirektör, Anette Appelberg, Veronica Starck, 

Jeanette Holmqvist, Marie Lissäng, Leif Kananen, Karin Åberg, Kersti 

Tagesson, avdelningschefer och Tove Bodin, Fredrik Karlsson, 

enhetschefer 

 
Personalföreträdare 

Camilla Nilsson, Kommunal 

 
Justering 2019-05-28   

 
Sekreterare 

 

 

Emma Ekelund  

Ordförande Vice ordförande 

Gustav Johansson  (M) Rana Nasrindotter (S) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 
 

Stadsdelsnämnden utsåg vice ordföranden Rana Nasrindotter att 

tillsammans med ordföranden Gustav Johansson justera dagens 

protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker tisdagen den  

28 maj 2019. 
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§ 2   

Fastställande av dagordning 

Den utsända dagordningen fastställdes.   
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§ 3  

Tertialrapport tertial 1 2019 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd  
 

Stadsdelsnämndens beslut  
1. Tertialrapport 1 2019 inklusive bilagor godkänns och överlämnas 

till kommunstyrelsen. 

2. Medel för kompetensutveckling söks med 1,1 mnkr enligt bilaga 

2a - 2c. 

3. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 2,0 mnkr för 

ökade kostnader för maskiner och inventarier. 

4. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 1,6 mnkr för 

klimatinvesteringar enligt bilaga 4. 

5. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 2,6 mnkr för 

förbättrings- och skötselåtgärder av naturreservat. 

6. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 2,0 mnkr för 

trygghetsskapande åtgärder. 

7. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 1,7 mnkr för 

lokaländamål. 

8. Omslutningsförändringar om 132,0 mnkr godkänns. 

9. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 maj 2019. 

Dnr 1.2.1.-294/2019  

  

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Under den senaste mandatperioden har vi i den då rödgrönrosa 

majoriteten arbetat för en ekonomisk, jämställd och klimatsmart stad - 

för ett Stockholm som håller samman. Vi har investerat i det 

förebyggande arbetet för att bryta segregationen. Genom den lokala 

utvecklingsplanen satte vi fokus särskilt på Rågsved, Hagsätra, 

Östberga och Dalen. Det är tydligt att Tertialrapport 1 visar resultat på 

detta.  

Vi kan se att fler kvinnor som tidigare har stått långt ifrån 

arbetsmarknaden nu har ett jobb att gå till tack varje stadsdelens 

framgångsrika arbete med stadsdelsmammor i Rågsved. Medborgar-
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kontoret som Alliansen viftade bort som flumprojekt visar på otroligt 

lyckade resultat med 2700 besökare. Östberga kulturhus har varit 

väldigt uppskattat och antalet besök på öppna förskolan har ökat, i 

synnerhet för pappor. Vilket även gäller för öppna förskolan i 

Rågsved. Vidare har satsningar som MVP, våldsförebyggande arbete  

i skolan, varit en viktig del i arbetet för att minska våldet.  

Introduktionsförskolorna som vi introducerade under förra 

mandatperioden har varit ett lyckat arbete både för barn och föräldrar. 

Särskilt lyckat har det varit för man har nått en annars under-

representerad grupp. SFI för föräldralediga har varit populärt och 

många står i kö för att påbörja språkutbildning. Detta gynnar särskilt 

nyanlända kvinnor. Vi i den rödrosa oppositionen vill se en utveckling 

av såväl introduktionsförskolan som SFI för att fler ska få möjlighet 

till undervisning och sammanhang. 

Att det nya styret väljer att sänka skatten framför att stärka välfärden 

är för oss oförklarligt. Vi ser redan nu att kultur- och fritids-

verksamhet får stå tillbaka för att Alliansen och Miljöpartiet ska ha 

råd att finansiera sina skattesänkningar. Trygghetsarbetet börjar med 

förebyggande insatser och därför är det beklagligt att man drar ner i 

budgeten på området barn, kultur och fritid. Att den blågröna 

majoriteten skär ner i det förebyggande arbetet för barn och unga är 

omvänd logik - när man samtidigt säger sig vilja se en tryggare 

stadsdel. Att satsa på barn och unga i tidig ålder är ett vaccin mot 

ojämlikhet och förhindrar unga att rekryteras in i kriminalitet.  

Trygghetsarbete handlar också om rätt till bostad. Nu påbörjas 

Miljöpartiets och Alliansens ombildningsvåg av hyresrätter vilket 

kommer leda till stor oro för bland annat boende i Rågsved. Tusentals 

hyresrätter riskerar att försvinna från allmännyttan i Stockholm och 

många i vår stadsdel. Ombildningar i Rågsved kommer slå mot de 

som redan idag kämpar för att få vardagen att gå ihop ekonomiskt, i 

synnerhet ensamstående mammor och de med låga inkomster. Vi 

befarar att det arbetet som vi under förra mandatperioden startade upp 

genom lokala utvecklingsplanen kommer att stannas av och backa 

tillbaka, vilket i sin tur kommer leda till ett minskat förtroende för 

staden och stadsdelen.  

Vi i Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ vill 

bygga ett jämlikt och jämställt Stockholm som håller samman. Det 

gör man inte genom Alliansens och Miljöpartiets prioriteringar av 

ombildning, nedskärning och privatisering.  
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Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 4  

Ny integrerad förskola, Kinnaredsgränd i Östberga 
Inriktningsärende   

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningen får i uppdrag att utreda en ny integrerad förskola på 

Kinnaredsgränd i Östberga. 

 

Ärendet 
Förskolan Ädelstenen brann ner 2014 och stadsdelsförvaltningen, 

exploateringskontoret, stadsbyggnadskontoret och Svenska bostäder 

AB arbetar med att uppföra en ny förskola på platsen integrerat med 

ett nytt bostadshus med studentlägenheter. Förskolan planeras bli 

integrerad i bottenvåningen på flerbostadshus med studentbostäder, 

med fyra avdelningar i två plan med utsikt över cykelstråket i nordost 

och gården i sydväst.  

 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 

förvaltningen i uppdrag att utreda förutsättningarna för den föreslagna 

integrerade förskolan på Kinnaredsgränd i Östberga.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 april 2019.  

Dnr 2.6.-313/2019   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5  

Uppföljning av socialpsykiatrin – Dalens och Hagsätra 

gruppbostäder samt förlängning av intraprenadavtal  

 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Rapporten godkännes. 

2. Avtalet förlängs med ytterligare två år från och med 2020-03-01 

till och med 2022-02-28. 

 
Ärendet 
Dalens och Hagsätra gruppbostäder drivs på intraprenad sedan  

1 mars 2017. Förvaltningen bedömer att verksamheten drivs i enlighet 

med gällande överenskommelse. Avvikelser avser främst lokaler som 

är i behov av renovering. Avtalet föreslås att förlängas ytterligare två 

år från och med 2020-01-01 till och med 2022-02-28. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/177   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6  

Uppföljning av äldreomsorgens kostenhet  
 
Stadsdelsnämndens beslut  

1. Stadsdelsnämnden godkänner rapporten. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att inte förlänga intraprenadavtalet 

som löper ut 2019-10-31.  

3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram ett 

förfrågningsunderlag. 

 
Ärendet 
Förvaltningen genomförde en avtalsuppföljning på kostenheten  

2018-10-29. Förvaltningen bedömer att kostenheten har en mycket väl 

fungerande verksamhet där det skett en positiv kvalitetsutveckling.  

 

Kostenheten kommer att genomgå en omfattande ombyggnation och 

flytta till nya lokaler vilket kommer att leda till väsentligt ändrade 

förutsättningar för drift av verksamheten. I enlighet med direktiv i 

kommunfullmäktiges budget för 2019 har förvaltningen som förslag 

att i samband med detta se över möjligheten att upphandla 

verksamheten.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 maj 2019.  

Dnr 1.1.-038/2019      

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framlagda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Urban Rybrink 

(L), Ola Gabrielsson (MP) och Christina Peterson (C) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut.   

 

Reservation 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 

förslaget:  
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Stadsdelsnämnden föreslås besluta: 

 

1. att avslå förvaltningens förslag 

2. att stadsdelsnämnden beslutar att förlänga intraprenadavtalet som 

löper ut 2019-10-31 

 

3. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande: 

 

Förvaltningen har gjort ett fantastiskt arbete med kostenheten som är 

en prisbelönt och mycket väl fungerande verksamhet med en positiv 

kvalitetsutveckling.  

 

Att finansiera skattesänkningar och blidka den privata vinstjakten i 

välfärden med att äventyra en välfungerande verksamhet är oansvarigt 

gentemot de äldre och skattebetalarna. En ombyggnation och flytt till 

nya lokaler är en dålig ursäkt för att genomföra illa genomtänka 

ideologiska beslut. 

 

Av flera skäl är det väldigt viktigt att förvaltningen tillåts driva denna 

typ av verksamhet som är så välfungerande: 

 

 Kost för de äldre både vad gäller kvalitet på mat och 

måltidsmiljön får inte äventyras till förmån för skattesänkningar 

och vinstjakt.  

 Förvaltningen har drivit ett utvecklingsarbete som riskerar att 

sättas åt sidan om intrapenadavtalet inte fölängs. 

 Viktig kompetens riskerar att försvinna från förvaltningen. I 

förlängningen minskar det utrymmet för invånarnas och 

skattebetalarnas frihet att bestämma över hur den offentliga 

verksamheten ska bedrivas.  

 Det riskerar att underminera förtroendet för det offentliga om man 

säljer ut och äventyrar välfungerande verksamheter.  

 

Upplägget för förfrågningsunderlaget är oroväckande och förslaget 

måste därför avslås. Vad som styr avtalet måste vara verksamhetens 

och de äldres behov – inte vad som passar de vinstjagande privata 

aktörerna bäst, vilket nu är fallet.  

 

Stadsdelsnämnden ska förlänga därför den prisbelönta intrapenad-

avtalet som förvaltningen har arbetet hårt för och använder dessa 18 

månader för att genomföra nödvändig ombyggnation och flytt i ett led  
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för den fortsatta utvecklingsprocessen av Kostenheten med kvalitet 

och kundnöjdhet i fokus.  

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets förslag till beslut och reservation.   
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§ 7  

Upphandling av Tussmötegårdens vård- och 
omsorgsboende inom ramen för stadens centrala 
upphandling  
 

Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd föreslår kommunfullmäktige 

att driften av Tussmötegårdens vård- och omsorgsboende upphandlas 

inom ramen för stadens centrala upphandling. 

 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har uppmanat stadsdelsnämnderna att föreslå vilka 

vård- och omsorgsboenden som ska ingå i kommande central 

upphandling. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har i dag  

440 boendeplatser som drivs i egen regi och 45 boendeplatser som 

nyligen handlats upp för att drivas på entreprenad. Mot bakgrund  

av fördelningen har förvaltningen inför årets centralupphandling 

undersökt förutsättningarna för att handla upp delar av Stureby  

vård- och omsorgsboende som här benämns Tussmötegården.  

 

Sammanfattningsvis menar förvaltningen att förutsättningarna att 

handla upp Tussmötegårdens vård- och omsorgsboende med 

sammanlagt 107 boendeplatser är goda. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 maj 2019.  

Dnr EÅV 2019/236      

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framlagda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Urban Rybrink 

(L), Ola Gabrielsson (MP) och Christina Peterson (C) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut.   
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Reservation 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 

förslaget:  

 

Stadsdelsnämnden föreslås besluta: 

1. att avslå förvaltningens förslag om att låta driften av 

Tussmötegårdens vård- och omsorgsboende (107 boendeplatser, 

del av Stureby vård- och omsorgsboende) omfattas av en 

kommande central upphandling.    

 

2. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande: 

Vi vill att vård- och omsorgsboenden ska drivas utan vinstintresse 

och i stadens regi - ej läggas ut på entreprenad. Vi ser dock gärna 

att kommunala vård- och omsorgsboenden kompletteras med 

vård- och omsorgsboende som drivs av idéburna aktörer.  

 

När privata vård- och omsorgsboenden upphandlas anser vi att de 

ska upphandlas som enstaka platser (idag enligt lagen om 

valfrihetssystem, LOV) och inte som hela boenden 

(entreprenadupphandling i centralupphandling enligt lagen om 

offentlig verksamhet, LOU). 

 

Balansen mellan olika driftsformer i äldreomsorgen måste ses i 

staden som helhet eftersom vård- och omsorgsboenden är en 

stadsgemensam resurs. Kostnaden för andelen äldreomsorg 

(sammantaget hemtjänst, daglig verksamhet och boende) som 

sköts av annan juridisk person än staden var fortfarande 59,1 % 

vid utgången av 2018 enligt årsredovisningen för staden. 

Eftersom blågröna majoriteten i Enskede-Årsta-Vantör stadsdels-

nämnd i boendeplan 2020 nu ändrar på principen om 60 procent 

kommunalt huvudmannaskap och 40 procent privat för platserna i 

vård- och omsorgsboende – till en 50/50-fördelning minskar 

stadens rådighet över såväl planeringen av nya vård- och 

omsorgsboendeplatser som över kostnadsutvecklingen. Under 

tidigare år har staden bedömt att det är strategiskt viktigt att staden 

har rådighet för majoriteten av platserna, men nu lägger man sig 

på den absolut lägsta nivån i planeringen. Det här innebär också 

att förutsättningarna att driva nya Årsta VoB och nya Högdalens 

VoB i kommunal drift är ytterst osäkra, och en stor risk att antalet 

kommunala platser blir färre än de privata efter avvecklingen av 

Högdalens VoB. 
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Vi ser inga fördelar med att konkurrensutsätta väl fungerande 

kommunala vård- och omsorgsboenden. När alliansen styrde sist 

drev de konkurrensutsättningarna av vård- och omsorgsboenden så 

långt att kommunal drift och intraprenader bara vara 25 procent, 

medan entreprenader hade 42 procent och LOV-utförare 33 

procent. De privata utförarna dominerade totalt med sina 75 

procent. Dit vill vi inte tillbaka. 

 

Upphandling av entreprenader innebär att driftsansvaret omprövas 

återkommande, vilket skapar oro hos brukare, anhöriga och 

personal samt ökade administrativa kostnader. En av de viktigaste 

kvalitetsfaktorerna i äldreomsorgen är kontinuitet i personal-

gruppen, vilket äventyras vid varje verksamhetsövergång. Det 

finns inga som helst garantier för att en omtyckt privat utförare 

vinner en upphandling, vilket har visat sig under föregående 

mandatperiod. 

 

Det saknas också belägg för att privat drift ger bättre kvalitet än 

kommunal drift. Dessutom har det visat sig att privat drift medför 

försämringar i arbetsvillkoren för de anställda, exempelvis när det 

gäller rätten till heltid och trygga anställningar. Rätten att alltid 

omfattas av kollektivavtal garanteras endast när kommunen driver 

vård- och omsorgsboenden, då krav inte får ställas på 

kollektivavtal vid upphandling. Den grundlagsskyddade 

meddelarfriheten liksom allmänhetens insyn är andra viktiga 

fördelar jämfört med upphandlade verksamheter, där viktig 

kontroll av välfärdsinstitutionerna hindras av företagssekretess. 

 

När staden låter privata utförare driva vård- och omsorgsboenden 

släpper staden ifrån sig stora delar av kontroll av kvaliteten på 

boendena, som ju staden ytterst är ansvarig för. Inte heller kan 

staden styra utvecklingen på samma direkta sätt som när staden 

själv sköter driften. När de kommunala vård- och 

omsorgsboendena minskar hamnar staden i en låsningseffekt, 

vilket inte minst är uppenbart när staden ska renovera boenden och 

inte har egna resurser för att säkra evakuering på ett betryggande 

sätt för de äldre.  

 

Då kvalitetsuppföljningen av Stureby vård- och omsorgsboende 

redovisades för stadsdelsnämnden i maj 2018 visade resultatet att 

verksamheten bedrev en god säker vård och omsorg. Såväl 

brukarundersökningar som intervjuer och individuppföljningar 
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gav goda resultat och det konstaterades att verksamheten hade en 

stabil ledning och ett fungerande ledningssystem för att 

systematiskt och fortlöpande utveckla kvaliteten i verksamheten. 

Det vore oekonomiskt och ologiskt att bryta ner och splittra en 

fungerande verksamhet med så god potential att fortsätta utvecklas 

inom kontroll och insyn! 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas 

och Vänsterpartiets förslag till beslut och reservation.   
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§ 8  

Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med 
Rågsveds IF avseende fritidsaktiviteter för unga  
 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Stadsdelsnämnden godkänner överenskommelsen om ett idéburet 

offentligt partnerskap (IOP) med Rågsveds IF och ger 

stadsdelsdirektör i uppdrag att ingå överenskommelsen. 

2. Stadsdelsdirektören ges i uppdrag att fatta de beslut som krävs  

för att överenskommelsen ska fylla sitt syfte, såsom beslut om att 

godkänna styrgruppens förslag på åtgärder och om förändring av 

verksamheten under den tid stadsdelsnämnden beslutar att 

överenskommelsen ska gälla. 

 
Ärendet 
Ett idéburet offentligt partnerskap (IOP) är ett partnerskap mellan  

en eller flera idéburna organisationer och den offentliga sektorn. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förslaget till 

överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med Rågsveds 

IF avseende en fritidskoordinator på deltid för att skapa fler 

möjligheter till en meningsfull fritid för unga i Hagsätra, Rågsved  

och Högdalen/Bandhagen genom en hållbar samverkan mellan lokala 

föreningar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 mars 2019.  

Dnr 5.2.-217/2019      

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Riktlinjer för direktupphandling för Enskede- Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd  

 

Stadsdelsnämndens beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer riktlinjer för direktupphandling i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar till stadsdelsdirektören att besluta om 

mindre väsentliga ändringar i riktlinjerna för direktupphandling. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
En ändring i regler för ekonomisk förvaltning när det gäller 

direktupphandling (kap 4 § 5) innebär att respektive nämnd ska 

fastställa riktlinjer för användning av direktupphandling. Riktlinjerna 

utgår från stadsledningskontorets tillämpningsanvisning för 

direktupphandling som anger miniminivåer för de lokala riktlinjerna. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 april 2019.  

Dnr EÅV 2019/183      

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Vi har inget att erinra mot förvaltningens förslag till riktlinjer för 

direktupphandling. Däremot vill vi poängtera vikten av att sociala 

hänsyn beaktas även när direktupphandlingar görs. I enlighet med 

stadens program för upphandling och inköp vill vi att krav ska ställas 

på antidiskriminering, främjande av lika rättigheter, etiska hänsyn, 

goda anställningsvillkor och arbetsmiljö. 

 

Varje år upphandlar Stockholm varor, tjänster och entreprenader för 

ca 30 miljarder kronor. Genom att ställa krav på leverantörer och på 

de varor och tjänster som upphandlas, kan upphandling bidra till 

ekonomisk, social, demokratisk och klimatmässig hållbarhet samtidigt 

som medborgarnas behov tillgodoses och som välfärden utvecklas. 
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Genom att ställa krav används våra gemensamma medel ansvarsfullt i 

arbetet för ett Stockholm för alla. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 10   

Fortsatt arbete utifrån åtgärdsförslag från Medborgardialog 

– en uppväxt fri från våld  

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 

att genomföra föreslagna åtgärder.  

 

Ärendet 
I medborgardialogsarbete under vintern 2019 har förslag på åtgärder 

lämnats för att främja en uppväxt fri från våld för flickor och pojkar  

i Östberga. Förslagen handlar om föräldranätverk och mötesplatser, 

aktiviteter för föräldrar och barn, informationsinsatser gällande 

kommunens befintliga stöd och insatser, föräldrainvolvering i barns 

och ungdomars vardag, kunskapshöjande insatser om våld för 

föräldrar och barn, påverkan av polisens prioritering av Östberga och 

bättre samverkan för att förhindra rekrytering av unga till kriminalitet.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 maj 2019. 

Dnr 1.5.2.-205/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Vi välkomnar de olika förslag som har tagits fram i dialogmöten med 

boende, politiker och verksamma i Östberga i medborgardialogen. 

Åtgärdsförslaget riktar sig till föräldrar och barn/ungdomar i Östberga 

och för att främja en uppväxt fri från våld för flickor och pojkar 

i Östberga.  Stadsdelsförvaltningen föreslår att avdelning Kultur,  

fritid och demokrati får i uppdrag att samordna och leda arbetet. 

Åtgärdsförslaget föreslås ske inom ramen för ordinarie verksamhet. 

Men vi vet att den blågröna majoriteten har valt att satsa på sänka 

skatten framför stärka det förebyggande arbetet och vi är därför 

bekymrad över om medel kommer räcka till.  
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Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 11 

Rapportering till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL och 
LSS för kvartal 4 år 2018  

Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av 

rapporteringen till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL  

och LSS för kvartal 4 år 2018 till handlingarna. 

 
Ärendet 
Kommunerna ska varje kvartal till Inspektionen för vård och omsorg 

(IVO) redovisa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) och 

lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) som inte 

verkställts inom tre månader. 

 

Från det fjärde kvartalet 2018 har förvaltningen rapporterat 

sammanlagt 42 ej verkställda beslut till IVO, 21 från äldreomsorgen 

och sammanlagt 21 från funktionshinderomsorgen inklusive 

socialpsykiatri. Från individ- och familjeomsorgen rapporteras inga ej 

verkställda beslut under perioden.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 april 2019. 

Dnr 1.2.1.-190/2019              

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Vikarietäckning inom stadsdelsnämndens förskolor  
Svar på skrivelse från Hassan Jama m.fl. (V) 

Stadsdelsnämndens beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Ärendet 
Förvaltningen har mottagit en skrivelse från Hassan Jama m.fl. (V) 

angående vikarietäckning inom stadsdelsnämndens förskolor.  

 

Förvaltningens 61 förskolor organiseras under 12 enheter som styrs av 

en förskolechef vardera. Enheterna organiserar vikarier utifrån 

verksamhetens behov och i först hand omfördelas ordinarie personal 

inom respektive enhet. Enheterna uppger att vikarietillsättning i 

huvudsak sker på tre sätt:  

 

 Vikarietillsättning för behov av en kortare eller längre tidsperiod 

anställs med tidsbegränsad anställning inom lagen för allmän 

visstidsanställning.  

 Två enheter har tillsvidareanställda vikarier som roterar på 

förskolorna inom enheten.  

 Bemanningsföretag.  

 

Bemanningsföretag används sällan vid vikarietillsättning i barngrupp. 

Vid nyttjade av bemanningsföretag för vikarietillsättning används 

Stockholms stads upphandlade aktörer och Ramavtal 

bemanningstjänster för inhyrning och förmedling vid kortare 

vakanser till pedagogiska verksamheter tillämpas.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 april 2019. 

Dnr 1.1.-192/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Vi tackar förvaltningen för svaret. Vänsterpartiet har under längre tid 

drivit på för att ha fasta vikarier ute på enheterna just för att 
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säkerställa kontinuitet, trygghet och för att minska onödig stress på  

de anställda som är i tjänst. Men vi tycker att några av våra frågor 

gällande bemanningsföretag inte blev besvarad på ett fullständigt sätt. 

I tjänsteutlåtande framgår det att tre enheter uppger att de vid tillfällen 

då frånvaron varit högre än normalt och under kortare perioder använt 

bemanningsföretag även för vikarier i barngrupp. En av vår enhet 

uppger att de har använt sig av bemanningsföretag under längre tid för 

att säkerställa att de får utbildade barnskötare och förskollärare för 

vikariat. Men frågan om vilka bemanningsföretag som har anlitas 

framgår inte i svaret och det tycker vi är bekymmersamt.  
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§ 13  

Vintervädret och snöröjningens effekter    
Svar på skrivelse från Rana Nasrindotter (S) m.fl. 

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Rana Nasrindotter (S) m.fl. har inkommit med en skrivelse till 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd som efterfrågar en 

utvärdering av snöröjningens effekter på park- och gångstråk i 

förvaltningens regi. Utvärderingen ska ha fokus på äldre och barn. 

 

Förvaltningens upplever vissa brister i snöröjningen under föregående 

vinter. Förvaltningen föreslår en närmare samverkan med berörda 

förvaltningar för att effektivisera snöröjningen och öka kvaliteten. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 april 2019. 

Dnr 1.2.3.-169/2019    

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14  

Mer vintersport i Bandhagen    

Svar på skrivelse från Rana Nasrindotter (S) m.fl. 

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

svar på skrivelsen.     

 

Ärendet 
Rana Nasrindotter (S) m.fl. har inkommit med en skrivelse till 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd och efterfrågar att 

förvaltningen i god tid till nästa vinter utreder förutsättningarna  

för att grusplanen vid Bandhagens skola ska belysas för att den 

ska kunna utnyttjas maximalt vintertid.  

 

Förvaltningen har inte möjlighet att genomföra investeringar  

på grusplanen vid Bandhagens skola eftersom den ligger på 

fastighetsmark och förvaltas av utbildningsförvaltningen. 

Förvaltningen överlämnar därför skrivelsen till utbildnings-

förvaltningen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 april 2019. 

Dnr 1.1.-170/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15  

Revidering av delegationsordningen  
 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden beslutar om ändringar i delegationsordningen i enlighet  

med förvaltningens förslag.  

 

Ärendet 
Förvaltningen arbetar löpande med att uppdatera delegations-

ordningen. Ändringar och kompletteringar av delegations-

bestämmelserna beror i allmänhet på ändringar i lagstiftningen eller 

organisatoriska förändringar inom förvaltningen som påverkar 

beslutsfattandet. Nu föreslagna revideringar av delegationsordningen 

rör främst avdelningen funktionsnedsättning och socialpsykiatri och 

beror på förändrat arbetssätt. Förändringarna innebär att en stor del av 

de beslut som tidigare fattades av handläggare nu ska fattas av bitr. 

enhetschef eller enhetschef. Ett tillägg till delegationsordningen är 

även att ge nämndens sociala delegation rätt att anmäla misstanke om 

folkmord, brott mot mänskligheten och grovt krigsbrott. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/202  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16 
Ansökan om serveringstillstånd för Pepes Restaurang och 
Pizzeria, Önskehemsgatan 43 Bandhagen  
Remissvar  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering  

i restaurangen måndag till söndag kl. 11.00-21.00 och på 

uteserveringen måndag till söndag kl. 11.00-21.00.  
 

Ärendet 
Tengri AB har ansökt om tillstånd för alkoholservering på Pepes 

Restaurang och Pizzeria, Önskehemsgatan 43 Bandhagen. 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har sänt ansökan på remiss  

till stadsdelsnämnden. 

 

Förvaltningen bedömer att det inte finns några hinder för att 

restaurangen ska få tillstånd beviljat för alkoholservering; 

i restaurangen kl.11.00-21.00, måndag till söndag och på 

uteserveringen måndag till söndag kl. 11.00-21.00.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 april 2019. 

Dnr EÅV 2019/164   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Ansökan om serveringstillstånd för Bakgården, 

Sockenvägen 477, Enskede    

Remissvar  

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering  

i restaurangen måndag till söndag kl. 11.00-24.00 och på 

uteserveringen måndag till söndag kl. 11.00-24.00.  

 

Ärendet 
DEUS VULT AB har ansökt om tillstånd för alkoholservering på 

restaurang Bakgården på Sockenvägen 477 i Enskede. 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har sänt ansökan på remiss  

till stadsdelsnämnden. 

 

Förvaltningen bedömer att det inte finns några hinder för att 

restaurangen ska få tillstånd beviljat för alkoholservering; 

i restaurangen kl.11.00-24.00, måndag till söndag och på 

uteserveringen kl.11.00-24.00, måndag till söndag.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 mars 2019. 

Dnr 1.5.2.-231/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18  

Anmälningsärenden  

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut 

C. Protokoll från pensionärsrådet 2019-05-20 

D. Protokoll från förvaltningsgruppen 2019-05-14 

E. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 19 

Handlingsplan för att förebygga avhysningar     

Anmälningsärende   

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Nämnden har tagit del av reviderad handlingsplan för att förebygga 

avhysningar.  

 

Ärendet 
Bostadsmarknaden i Stockholm är fortsatt ansträngd och familjer samt 

personer som blir avhysta har stora svårigheter att få en ny 

stadigvarande bostad. Utifrån det ser förvaltningen ett behov av att 

förtydliga ansvar och arbetssätt för att effektivisera samt förbättra 

förvaltningens arbete med att förebygga avhysningar.  

 

Denna reviderade handlingsplan klargör rutiner och ansvarsfördelning 

inom alla avdelningar inom Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning, vars verksamhet styrs av socialtjänstlagen (SoL). 

Handlingsplanens utgångspunkt är en helhetssyn och samverkan 

mellan förvaltningens avdelningar och enheter. I handlingsplanen 

beskrivs de olika processerna vid avhysning på grund av hyresskulder 

och störningar samt arbetssätt och ansvar för att förhindra avhysning.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 april 2019. 

Dnr 1.1.-077/2019  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20  

Nämndens frågor  

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda skrivelserna nedan och 

återkomma till nämnden med svar. 

 

Inkomna skrivelser och frågor 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade en skrivelse angående ”Stadsdelens hantering 

av barn och unga utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck”. 

 

Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Urban Rybrink 

(L), Ola Gabrielsson (MP) och Christina Peterson (C) lämnade en 

skrivelse angående klimatinventering. 

 

Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Urban Rybrink 

(L), Ola Gabrielsson (MP) och Christina Peterson (C) lämnade en 

skrivelse om att ta fram en näringslivsstrategi för stadsdelen. 

 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets skrivelse.   
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§ 21  

Stadsdelsdirektörens information   

 

Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  

 

Medarbetare från medborgarkontoret, lokal- och stadsmiljöenheten, 

öppna förskolan i Rågsved och Rågsveds fritidsgård var på plats på 

Rågsvedsdagen den 18 maj. Lokal- och stadsmiljöenheten berättade 

om stadsodling och öppna förskolan berättade om projektet att lära sig 

cykla, som vänder sig till de som aldrig haft den möjligheten som 

barn. 

 

Staden har gått ut med information med anledning av den stora 

mängden markbränder i Stockholm. Räddningstjänsterna i länet 

hade tidigare i veckan en mycket ansträngd situation med anledning 

av stora, anlagda markbränder. Bränderna krävde mycket resurser 

vilket riskerade att de som verkligen behövde hjälp skulle komma att 

få vänta längre på en räddningsinsats. 

 

Öppna förskolans dag genomfördes den 22 maj med många 

deltagare samt invigning av öppna förskolan i Dalen. 

 

Stockholmshem och miljöförvaltningen anordnar ett 

återflyttningskalas i Valla torg i Årsta lördagen den 25 maj. Kalaset 

är en del av EU-projektet GrowSmarter. Under dagen bjuds det på 

musik- och dansunderhållning och tal av miljöborgarrådet Katarina 

Luhr. Det kommer också vara demonstrationer och information om 

klimatsmarta tjänster. Stadsdelsförvaltningen informerar om 

stadsodling i stadsdelen.  

 

Lördag den 25 maj är det vårmarknad på Årstafältets 

koloniområde. I samband med det invigs även koloniområdet som 

fått en ny placering på fältet. Exploateringsnämndens ordförande 

Johan Nilsson (M) inviger och under dagen blir det kafé, 

plantförsäljning, hoppborg och andra aktiviteter för stora och små. 

Dessutom kommer representanter från projekt Årstafältet vara på plats 

för att svara på frågor om projektet.   

 

Måndag den 27 maj påbörjas ett upprustningsarbete utanför 

förvaltningshusets entré till receptionen på Slakthusplan 8A. Nya 

plattor kommer att läggas på ytan framför entrén och cykelställ, 

bänkar och blomlådor kommer att sättas dit.  
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Feriejobb för ungdomar 2019. Antal ungdomar som sökt 

sommarjobb är 1 826 personer. Cirka 1 130 kommer få feriejobb 

under sommaren. Resterande platser kommer att erbjudas under höst- 

och vinterlov.  

 

Nu har nomineringen för stadens trygghetspris startats upp. I år är 

temat för priset att minska återfall i kriminalitet bland barn och unga 

vuxna.  

 

Under vecka 41 kommer förvaltningen genomföra en temavecka om 

”En jämställd stadsdel fri från våld”. Program kommer i början av 

juni. Under veckan kommer det arrangeras föreläsningar och 

utbildningar för både medarbetare och medborgare kring jämställdhet 

och våldsförebyggande arbete.   

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§§ 22-27 

Ärendena behandlades på den slutna delen av sammanträdet och 
protokollsutdragen publiceras inte på grund av sekretess.  

 


